Exciting Qualifying kicks off the FIA Karting World event in France
On Friday, 2nd September 273 of the 290 entrants took part in the Qualifying Practice for the four categories in competition on the 1384m International Karting Circuit of Le Mans (FRA). Rain made it difficult for the drivers in the early afternoon. Four drivers took pole position: Noah Milell (SWE) in KZ, David Trefilov (DEU) in KZ2, Jeroen Bos (NLD) in KZ2 Masters and Arthur Dorison in Academy.
The first phase of this major FIA Karting event has already revealed the strong fighting spirit of the participants in each of the ten six-minute Qualifying sessions against the clock. The LeCont tyres used in all four categories had to be used in a rain version in the second Academy session as well as in the two KZ2 Masters sessions.
KZ: the reigning Champion starts on pole position. 
The track in Le Mans was dry, but the conditions proved to be very slightly more favourable during the first Qualifying session of the Mondokart.com FIA Karting World Championship - KZ. Swedish driver Noah Milell set the fastest time, 49'170, on his sixth and penultimate lap. Crowned World Champion last year, he beat his Finnish team-mate Simo Puhakka, leader of the second session, by more than two tenths of a second. Italy's Lorenzo Camplese finished just 26 thousandths behind the poleman in Session 1. The Tony Kart Racing Team recorded a remarkable hat-trick in the premier class. The 2020 European Champion Riccardo Longhi (ITA) took fourth place ahead of French hopeful Emilien Denner. The rest of the ranking continued to mix nationalities and brands among the 39 competitors in this category.
KZ2: Trefilov in first place
The 2022 European Vice-Champion David Trefilov (DEU) was already able to show his potential in the Qualifying sessions of the KZ2 World Cup. The four sessions for the 123 participants benefited from good grip conditions on the Le Mans circuit. Trefilov finally took the lead in the fourth session to take the pole position in 49''412. Italy's Danilo Albanese took second place, finishing on top of Session 3 with a deficit of only 5 hundredths of a second over Trefilov. In third place, another Italian, Michael Barbaro Paparo, was the fastest in Session 2. The German Felix Arnold, leader of Session 1, took fourth place in the classification in front of the promising Cristian Bertuca (ITA) coming from the OK category. The reigning European Champion Tom Leuillet (FRA) was in 10th position with a very good performance. 
KZ2-Masters pole position for Bos 
The 64 drivers of the FIA Karting International Super Cup - KZ2 Masters , aged 35 and over, had to face a still-wet track for their Qualifying sessions despite the return of the sun. In the second session, the Dutchman Jeroen Bos managed to get the better of the Frenchman Charles Fiault, a great connoisseur of Le Mans, with 1'07''445. Earlier, the Frenchman Eric Ramon had managed to beat the multiple Italian Champion Davide Fore' by less than three hundredths of a second. Sebastiano De Matteo (ITA) took fifth place in a successful final lap. 
Dorison sets the fastest time of the Academy on home turf
The 47 drivers of the FIA Karting Academy Trophy started their last event in complex circumstances. The session was in the start park when the rain started to fall. They had to face a heavy downpour on slick tyres. Nikolas Roos (ZAF) negotiated the difficulty well, setting a lap of 1'29''197, three tenths ahead of Aleksandar Bogunovič (SVN) and William John Riley Go (PHL). The second session started on rain tyres and was much faster. Frenchman Arthur Dorison seized the opportunity to take pole position, while Iwo Beszterda (POL) and Nando Weixelbaumer (AUT) were two tenths behind him. Provisional leader Guillaume Bouzar (LUX) was 14th just behind the driver supported by the FIA Women in Motorsport Commission, Chiara Bättig (CHE). Matias Orjuela (COL) was fighting for the Trophy, but only finished 41st. 
46 Qualifying Heats will be held between Friday afternoon and Saturday evening before the final selection phase of the Super Heats on Sunday morning. 
Provisional schedule for the Le Mans event
Saturday 3rd September
08:00 - 09:35: Warm-up
09:40 - 20:55: Qualifying Heats - live streaming
Historic Karts: 09:00 - 09:20 / 13:00 - 13:20 / 18:25 - 18:45
Sunday 4th September
08:30 - 10:10: Warm-up
10:35 - 13:05: Super Heats - beginning of the live streaming
14:05 - 14:35: Presentation of the finalist drivers on the pre-grid
14:40 - 17:25: Finals
17:40 - 18:25: Podiums
The Le Mans event can be followed on the official FIA Karting Championship app for mobile devices and on the website www.fiakarting.com.
Des qualifications survoltées lancent l’évènement mondial FIA Karting en France
273 des 290 engagés ont pris part ce vendredi 2 septembre aux essais qualificatifs des quatre catégories en compétition sur les 1384 m du Circuit International Karting du Mans (FRA). La pluie a compliqué la tâche des pilotes en début d’après-midi. Quatre pilotes se sont illustrés en pole position : Noah Milell (SWE) en KZ, David Trefilov (DEU) en KZ2, Jeroen Bos (NLD) en Masters KZ2 et Arthur Dorison en Académie.

La première phase de cet évènement FIA Karting de première importance a déjà révélé la forte combativité des participants lors de chacune des dix séances qualificatives de 6 minutes sous le regard implacable du chronomètre. Les pneus LeCont qui équipent les quatre catégories ont dû être utilisés en version pluie dans la 2e série de l’Académie ainsi que lors des deux séries KZ2 Masters.

KZ : le Champion en titre démarre en pole position. 

La piste du Mans était sèche, mais les conditions se sont avérées très légèrement favorables lors de la 1re série qualificative du Championnat du Monde FIA Karting - KZ Mondokart.com. Le Suédois Noah Milell a ainsi réalisé le meilleur temps, 49’’170, dans son 6e et avant-dernier passage. Couronné Champion du Monde l’an dernier, il a devancé son équipier finlandais Simo Puhakka, leader de la 2e série, de plus de deux dixièmes de seconde. L’Italien Lorenzo Camplese terminait à seulement 26 millièmes du poleman en série 1. Le Tony Kart Racing Team enregistrait à cette occasion un triplé remarquable en tête de la catégorie reine. Le Champion d’Europe 2020 Riccardo Longhi (ITA) prenait la 4e position devant l’espoir français Émilien Denner. La suite du classement continuait à mixer les nationalités et les marques parmi les 39 compétiteurs de cette catégorie.

KZ2 : Trefilov au premier rang

Le Vice-Champion d’Europe 2022 David Trefilov (DEU) a réussi à faire valoir son potentiel dès les essais qualificatifs de la Coupe du Monde KZ2. Les quatre séries rassemblant les 123 participants ont bénéficié de bonnes conditions d’adhérence sur le circuit du Mans. Trefilov a finalement pris l’avantage dans la 4e série pour décrocher la pole position en 49’’412. L’Italien Danilo Albanese prenait la 2e position en terminant en tête de la série 3 avec un déficit de seulement 5 centièmes de seconde sur Trefilov. En 3e position, un autre Italien, Michael Barbaro Paparo avait été le plus rapide de la série 2. L’Allemand Felix Arnold, leader de la série 1 prenait la 4e place du classement devant le prometteur Cristian Bertuca (ITA) en provenance de la catégorie OK. Le Champion d’Europe en titre Tom Leuillet (FRA) pointait en 10e position avec un très bon niveau de performance. 

Pole position KZ2-Masters pour Bos 

Âgés de 35 ans et plus, les 64 pilotes de la Super Coupe Internationale Masters FIA Karting - KZ2 ont dû faire face à une piste encore mouillée malgré le retour du soleil pour leurs qualifications. Dans la 2e série, le Néerlandais Jeroen Bos est parvenu à prendre le meilleur sur le Français Charles Fiault, grand connaisseur du Mans en 1’07’’445. Auparavant, le Français Éric Ramon avait réussi à devancer le multiple Champion italien Davide Fore’ de moins de trois centièmes de seconde. Sebastiano De Matteo (ITA) s’adjugeait la 5e position lors d’un dernier tour réussi. 

Dorison, meilleur chrono de l’Académie sur ses terres

Les 47 pilotes du Trophée Académie FIA Karting ont commencé leur dernière épreuve dans des circonstances complexes. La série était en parc de départ quand la pluie a commencé à tomber. Ils ont dû affronter une forte averse en pneus slick. Nikolas Roos (ZAF) a bien négocié la difficulté en réussissant un tour en 1’29’’197, trois dixièmes devant Aleksandar Bogunovič (SVN) et William John Riley Go (PHL). Partie en pneus pluie, la 2e série était nettement plus rapide. Le Français Arthur Dorison saisissait l’opportunité de décrocher la pole position alors qu’Iwo Beszterda (POL) et Nando Weixelbaumer (AUT) le suivaient à deux dixièmes. Le leader du classement provisoire Guillaume Bouzar (LUX) se classait 14e juste derrière la pilote soutenue par la Commission Femmes en Sport Automobile de la FIA Chiara Bättig (CHE). En lutte pour la conquête du Trophée, Matias Orjuela (COL) ne terminait que 41e. 

46 manches qualificatives sont à disputer entre vendredi après-midi et samedi soir avant d’aborder la dernière phase de sélection des Super Manches dimanche matin. 

Programme prévisionnel de l’épreuve du Mans

Samedi 3 septembre
08h00 - 09h35 : warm-up
09h40 - 20h55 : manches qualificatives - live streaming
Karts Historiques : 09h00 - 09h20 / 13h00 - 13h20 / 18h25 - 18h45
Dimanche 4 septembre
08h30 - 10h10 : Warm-up
10h35 - 13h05 : Super Manches  - début du live streaming
14h05 - 14h35 : Présentation des pilotes finalistes en pré-grille
14h40 - 17h25 : Finales
17h40 - 18h25 : podiums
L’épreuve du Mans est à suivre sur l’application officielle FIA Karting Championship pour terminaux mobiles et sur le site www.fiakarting.com.

